

評核促進學習

Assessment for Learning



歷年來，考評局與教育界的持份者緊密合作，推廣評核素養及進行研究項目，以加深持份者對考試及評核的認識。

Over the years, the HKEAA has worked closely with stakeholders in the education community to promote assessment literacy and conducted research projects to enhance stakeholders' understanding of examinations and assessment.



91

已獲認證的學校
Accredited schools



100

使用平台的學校
School subscribers

優質評核管理認證計劃 Quality Assessment Management Accreditation Scheme

優質評核管理認證計劃(QAMAS)已邁進第十年，我們藉計劃促進學界的評核素養，並肯定學校在提升評核質素之努力。2017年，15間學校獲考評局認證，至今共有91間學校持有效的QAMAS證書。我們為參與計劃的學校提供評核素養培訓課程，並讓學校交流評核管理之良好經驗。

評核質素保證平台

評核質素保證平台(AQP)是由考評局開發的網上系統，其報告有助教師分析測考數據，了解學生之學習差異，從而修訂評核設計，改善教與學。年內，AQP已作系統提升，包括增加學生分數輸入功能、增設教學頁面，以及提升其他賬戶管理與保密功能。自2014年推出以來，已有近100間學校付費使用AQP。

為考評局成立四十周年誌慶及推動「評核促進學習」，40間中、小學校於2017/18學年獲免費試用AQP，讓學校能有效分析校內考試數據。

Marking its first decade in 2017, the Quality Assessment Management Accreditation Scheme (QAMAS) continued to foster assessment literacy and recognise schools' efforts in upholding assessment quality. In 2017, 15 schools were accredited, with a total of 91 schools attaining a valid QAMAS certificate. The scheme also offers an assessment literacy training programme, and serves as a platform for schools to share good practices in assessment management.

Assessment Quality-assurance Platform

The Assessment Quality-assurance Platform (AQP) is a proprietary platform developed by the HKEAA and the analysis reports from AQP enable teachers to identify the specific learning needs of individual students from their response pattern in assessments. With the information, teachers can take appropriate follow-up actions and improve teaching and learning. System enhancements were made during the year, including a new student mark input function and a tutorial corner, as well as other account management and security upgrades. Since its launch in 2014, nearly 100 schools have subscribed to the AQP services over the years.

As part of the HKEAA 40th Anniversary programmes and to promote 'Assessment for Learning', 40 free trial accounts of AQP were made available to primary and secondary schools for them to carry out data analysis of their internal examinations in the 2017/18 academic year.



教育局副秘書長康陳翠華女士(前排左五)為2017優質評核管理認證計劃頒獎禮主禮
Mrs Hong Chan Tsui-wah, Deputy Secretary for Education (front row, fifth from left) officiated the 2017 Quality Assessment Management Accreditation Scheme Award Ceremony

評核認知培訓課程

Assessment Literacy Training

2016/17學年，我們繼續為中學教師舉辦評核認知培訓課程，以文憑試的主要評核原則與實務為基礎，涵蓋公開試的質素保證、評級原則與機制，以及評核促進學習三個範疇。

來自不同學校的教師藉此分享他們對公開試的意見和校內的良好考評經驗。2017年2月至3月期間，我們合共舉辦12節培訓，逾170名教師出席。

此外，我們於2017年10月至12月期間開辦一個共10節的培訓課程，加深教師對英國語文測試主要課題之理解，共有20名中學教師參與。我們並於2017年9月至10月，為文憑試乙類應用學習科目的導師舉辦評核素養培訓課程，主題包括評核設計原則和評估模式、評核計劃，以及運用適當工具評核表現的策略等。

考評局亦為其他專業團體提供多元化的培訓課程。2017年1月，我們為約40名職業訓練局（職訓局）的英國語文教師舉辦寫作技巧評核工作坊，並於同年12月再為該局約70名教學人員舉辦兩個關於測驗和考試設計，以及實務評核課業的工作坊。

2017年11月，我們為香港警察學院籌辦評核認知培訓工作坊。參與設計和執行評估工作的警務人員可藉此培訓，審視紀律部隊的招聘及晉升之考核工作。

考評局亦為20名建造業議會的導師及考務人員舉辦一個全日的評核認知培訓課程，向參加者講授評核的原則和方法，以及有效實施評核的策略。

In the 2016/17 academic year, we continued to offer the Assessment Literacy Training Programme for secondary school teachers. Based on the major assessment principles and practices adopted in the HKDSE, the programme covers three key areas, namely quality assurance in public assessment, grading principles and mechanism, and assessment for learning.

Teacher participants from different schools had the opportunity to share their views on the public examination, and good practices in their own schools. A total of 12 sessions were conducted from February to March 2017, attended by more than 170 teachers.

In addition, a 10-session training course was developed to deepen teachers understanding of the key areas of English Language testing. Running from October to December 2017, the course was attended by 20 secondary school teachers. Assessment literacy trainings were provided in September and October 2017 for tutors of the Course Providers of HKDSE Category B Applied Learning subjects. Topics discussed in the training included design principles and modes of assessment, assessment planning and strategies for scoring performance using appropriate assessment tools.

The Authority develops and provides a range of training programmes for other professional bodies. A workshop on the assessment of writing skills was held in January 2017 for around 40 English Language teaching staff of the Vocational Training Council (VTC). Another two workshops on designing tests and examinations, and practical assessment tasks were also conducted for about 70 teaching staff of the VTC in December 2017.

In November 2017, we organised an assessment literacy training workshop for the Hong Kong Police College. Police officers involved in designing and executing assessments took the opportunity to review the tests and examinations used for recruitment and promotion in the disciplinary force.

A whole-day assessment literacy training course was also undertaken for 20 tutors and examination personnel of the Construction Industry Council where the participants learned the principles and different methods of assessment, as well as strategies for effective assessment administration.